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írásbeli kérdés

,,,,Miért hagyja tehetetlenül a Gyurcsány-kormány, hogy a gyógyító intézetek - köztük a
karcagi kórház - csődbe menjenek? címmel a Házszabály 91.§-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Rácz Jenő egészségügyi miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Bizonyára Ön előtt is - akárcsak a több százezer beteg előtt - ismeretes, hogy komoly bajban
vannak a kórházak. Egyre kevesebb a pénz, és egyre kevesebb az orvos is . Alapos felmérés
készült tavaly a kétségbeejtő helyzetről . Az Egészségügyi és Gazdasági Vezetők Szövetsége
és a Kórházszövetség közös kutatása szerint évente tucatnyi csőd szélén álló kórházhoz rendel
ki pénzügyi biztost a fenntartó . Az intézmények adóssága évek óta hat milliárd forintra rúg, és
minden kórháznak tízszázalékos állandó alulfinanszírozottsággal kell megküzdenie . A helyzet
az idén csak romlott az ország pénzügyi helyzetének súlyosbodása miatt .

A Gyurcsány-Medgyessy kormány döntései nyomán évről-évre csökken a
társadalombiztosítás által nyújtott finanszírozás. Mára a városi kórházak legnagyobb részénél
rendkívül nagy tartozások halmozódtak föl, melyek a normális működést veszélyeztetik .
Önhibáján kívül így járt a karcagi Kátai Gábor Kórház is . Hiába takarékoskodik, hiába éli föl
utolsó tartalékait is, nem tudja fenntartani magát, mert a társadalombiztosítási kassza sokkal
kevesebb pénzt ad, mint amennyi a több ezer beteg ellátásához szükséges lenne .

Kérdéseim a következők Tisztelt Miniszter Úr :

l . Mit tervez Ön a városi kórházak és így a karcagi kórház megmentése ügyében rövid-,
illetve hosszútávon?



2 . Hogyan szándékozik segíteni azon a helyzeten, hogy miközben több órát kell várnia
idős, beteg embereknek a vizsgálatra, orvosokat, ápolónőket kell elbocsátani, mert

nem tudják az intézetek kigazdálkodni a bérüket?

3 . Gyurcsány Ferenc a tervezés időszakában a második Nemzeti Fejlesztési Terv nyolc
prioritása között megjelölte a szórakoztató ipart, de az egészségügyet kihagyta .
Szerencsére végül sikerült az egészségügynek utat törnie, és bekerülnie a fő
szempontok közé. Miniszter úr! Mi lehet az oka annak, hogy ilyen nehezen született
meg a felismerés?

Várom őszinte válaszát .

Budapest, 2005 . május 9 .
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